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ročník 2016         ZDARMA 

ZPRAVODAJ  
města Kraslic 

Vážení spoluobčané, 
skončily letní prázdniny a opět začal nový školní 
rok. Tento čas vnímám jako mnohem 
významnější předěl než začátek nového 
kalendářního roku, protože s koncem prázdnin 
se mění jakýsi „životní rytmus“, kdy se 
z krásného prázdninového a dovolenkového 
„lenošení“ mnozí z nás přepínají do pracovního 
režimu plného hektiky. Zkrátka – letní prázdniny 
jsou okurkovou sezónou, doprovázenou poněkud 
volnějším nasazením. Nedějí se většinou žádné 
zásadní události a nepadají závažná rozhodnutí. 
Začátek školního roku je proto pro mne i 
vhodnou příležitostí k malému ohlédnutí a 
bilancování. Tato příležitost je umocněna i 
blízkým termínem výročního dne od příchodu 
nového vedení našeho města. Proto mi dovolte 
malé shrnutí toho, co se podařilo, co se ještě 
plánuje i toho, co se podařilo méně. 
V prvé řadě je tu několik akcí započatých ještě 
v minulém období, které se podařilo zdárně 
dokončit. Tím je především revitalizace středu 
města v prostoru u kostela – dnes Dotzauerův 
park. Spolu s ním došlo k rekonstrukci dalšího 
prostoru – někdejšího autobusového nádraží a 
propojovací lávky z ulice Havlíčkova na Náměstí 

28. Října. Celkové náklady na tyto úpravy činily 
téměř 7,5 milionu, z toho se podařilo na dotacích 
získat více než 6,1 milionu korun. Pravda, najdou 
se zde vady na kráse a nám nezbývá než vytvářet 
na zhotovitele soustavný tlak, aby tyto vady 
odstranili. K převzatým a dokončeným projektům 
patří také vnitřní rekonstrukce bývalého kina a 
jeho přeměna ve funkční mateřské centrum za 
celkem cca 2,3 milionu korun. Tato přeměna byla 
dotvořena již nově vyprojektovanou a 
provedenou úpravou prostranství před vchodem 
do objektu v hodnotě dalších necelých 540 tisíc. 
Nově se podařilo s využitím dotací ve výši více jak 
9 a půl milionu z celkově investované částky 
téměř 12 milionů realizovat s přispěním Městské 
knihovny rekonstrukci interiéru kulturního domu 
včetně zázemí pro účinkující. K úplnému rozsahu 
obnovy zbývá jen rekonstrukce kavárny, která je 
již rok v úspěšném provozu. Také probíhají práce 
na rekonstrukci areálu Technických služeb Města 
Kraslice, která bude vzhledem k rozsáhlosti 
objektu ještě nějakou dobu pod přísným 
dohledem památkářů pokračovat. Na opravu tzv. 
pilových střech se daří získávat také dotace od 
Karlovarského kraje. O dotaci bylo požádáno i 
Ministerstvo kultury. V areálu se již také podařilo 
plně zprovoznit sběrný dvůr spolu s vážným 

systémem. V souvislosti s technickými 
službami jistě stojí za zmínku úspěšné převzetí 

odpadového hospodářství včetně svozu 
odpadů.  

Město nezanedbává ani investice do místních 
komunikací – podařila se rekonstrukci části ulice 
Komenského, úplná rekonstrukce ulice Na Stráni 
a ulice Boženy Němcové za celkem 8,2 milionu 
korun s podílem dotace ve výši cca 6,7 milionu 
korun. V ulici Boženy Němcové byla přitom 
Kraslickou městskou společností vybudována 
zcela nová kanalizace a provedena výměna 
vodovodního řadu. Zbývá zde dokončit už jen 
zábradlí, které by mělo být osazeno v dohledné 
době. Celkovou rekonstrukcí za více než 3,3 
milionů včetně zapojené získané dotace ve výši 
2,7 milionu korun prošel v minulém roce i 
obloukový most v ulici Palackého, který město 
přihlásilo také do soutěže o titul Stavba roku 
Karlovarského kraje. V současné době probíhají 
také práce na místní komunikaci v Mlýnské 
včetně osazení veřejného osvětlení, po němž 
zdejší obyvatelé velmi dlouho volali. Podařilo se 
dokončit také opěrnou zeď pod parkovištěm 
v ulici B. Smetany a v Tisové v celkově 
proinvestované částce cca  2,3 milionu korun. 

Město rovněž nezapomíná ani na děti – větší i 
menší. Základní (střední a mateřské) škola 
v Havlíčkově ulici se tak konečně dočkala nového 
hřiště, které bylo rozpracováno ještě v minulém 
období, v hodnotě necelých 8,2 milionu 
s využitím dotace překračující částku 6,7 milionů 
korun a naše mateřské školy dostaly do svých 
zahrad zbrusu nové vybavení v podobě herních 
prvků za celkových 8,7 milionu  včetně získané 
dotace ve výši více než 7,7 milionů korun. 
Dohromady bylo v obou těchto projektech 
proinvestováno téměř  17 milionů korun, 
přičemž se podařilo na realizaci získat dotaci ve  

výši cca 14,4 milionů korun. Nelze zapomenout 
ani na novou fasádu budovy školky v ulici Boženy 
Němcové a sanaci prvního nadzemního podlaží 

za téměř 750 tisíc korun. Vedle dětských hřišť 
město neopomíjí ani odpočinková místa ve 
městě – nově je před dokončením úprava 
parčíku v ulici Palackého. Ve městě probíhá také 
výměna laviček a navyšování jejich počtu, byť se 
tu a tam paradoxně setkáváme s nesouhlasem ze 
strany občanů – zejména v obytných zónách, 
jako např. na sídlišti „Sever“. Nicméně, město 
chce i nadále pokračovat v tomto trendu 
„zútulňování“ Kraslic. S tím souvisí i další projekt, 
který byl připraven ještě v minulém období, ale 
teprve nyní se na jeho realizaci podařilo získat 
finanční prostředky z dotace, které pokryjí 60% 
celkových nákladů, přičemž nabídková cena 
zhotovitelské firmy činí 3,3 milionu korun. Tímto 
projektem je zeleň na průtahu městem. Nejenže 
tato zeleň bude plnit i estetickou funkci, ale bude 
plnit a praktickou úlohu, kterou je zachytávání 
nebezpečných prachových částic a exhalací 
automobilového provozu na hlavní dopravní 
tepně města. Již byl v soutěži vybrán zhotovitel a 
s realizací by se tak mělo započít ještě letos. 
Řada věcí se také nově připravuje. Pokračují 
projektové práce na dostavbě základní školy 
v ulici Dukelská a Město bude hledat vhodný 
dotační titul na realizaci, neboť se jedná o 
investiční akci v hodnotě zhruba 100 milionů 
korun. Podařilo se rovněž dokončit studii na 
obnovu koupaliště na Sklenském vrchu 
založeném na principu přírodního biotopu 
včetně hydrogeologického průzkumu, který 
potvrdil vydatné vodní zdroje. Realizace by si 
vyžádala investice vy výši 20 milionů korun a 
město se proto pokusí zajistit finanční prostředky 
přes vhodný dotační titul, což bude nějaký čas 
jistě trvat. Ale připravuje se i mnoho 
„prozaičtějších“ investic, jako je např. 
„přezbrojení“ osvětlení na vyznačených 
přechodech ke zvýšení bezpečnosti chodců či 
oprava povrchů chodníků v ulici Družstevní. 
Probíhají projektové práce na rozsáhlé generální 
opravě chodníků na sídlišti „Sever“ a optimalizaci 
jejich tras tak, aby bylo v maximální míře možné 
využití techniky při jejich zimní údržbě. Spolu 
s tím řeší město i otázku nedostatku parkovacích 
míst v této hustě obydlené lokalitě a měla by zde 
tak vzniknout i zcela nová parkoviště. S opravami 
chodníků v místech, kde se nepočítá se změnami 
jejich tras, by se mělo začít ještě letos. Je ale 
zřejmé, že takto rozsáhlé práce bude nutné 
rozdělit do dvou etap. Projektově je připravena 
celková rekonstrukce ulice Kapitána Jaroše 
včetně opravy chodníků k vlakovému nádraží a 
jejich prodloužení směrem k sídlišti „Sever“, 
které zde zcela chybí a vznikají zde nebezpečné 
situace ohrožující chodce i automobilisty. 
Také v oblasti sportovního vyžití město 
připravuje nové investice – především jde o tzv. 
„workoutové“ prvky – venkovní posilovací stroje, 
které mnozí znají např. z areálu Bohemia 
v Sokolově. Tyto stroje se objeví za dětským 
hřištěm u kostela a postupně i v jiných částech 
města. Pokračují rovněž práce na revitalizaci 
tenisových kurtů, které bylo nutno zaměřit a 
v podstatě i legalizovat, protože byly kdysi 
vybudovány v tzv. akci „Z“ a poněkud se 
pozapomnělo na jisté zákonné náležitosti. 
Připravuje se rovněž projektová dokumentace 
nového mostu přes Svatavu na cyklotrase 
v Hraničné, který je u konce své životnosti. 
V rámci Dobrovolného svazku měst a obcí 
Kraslicka se rozbíhají také práce na ústředním 
tématu činnosti DSMOKu, a to na projektové                                                                                                                              
   dokončení na str. 2 
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dokončení ze str. 1 
 
dokumentaci k územnímu rozhodnutí pro 
zahájení prací na budování prvního úseku 
cyklotrasy Kraslice-Rotava železniční stanice a 
postupně by se měla v Sokolově napojit až na 
cyklotrasu podél Ohře. Současně by mělo dojít i 
k propojení směrem do Německa. Již nyní v září 
by mělo padnout rozhodnutí o uvolnění 
finančních prostředků pro studii v rámci nového 
společného česko-německého projektu „Kolem 
Aschbergu“, který na české straně spočívá, dle 
návrhu města, ve vybudování rozhledny na 
Hausbergu a vzájemném propojení 
cyklostezkou k Bleibergu  s vyhlídkovou věží a 
dále na Aschberg. Součástí je také plán na 
revitalizaci Městských sadů, kterým se město 
velmi zabývá. 
Město se zabývá otázkou Náměstí TGM, které 
vnímá jako neuralgický bod v samém centru 
města. Již probíhají první reálné náčrty na 
úpravu náměstí, kde by mělo dojít k obnově 
původní dlažby, doplnění zatím 
nespecifikovaného zábavního prvku a drobné 
zeleně včetně laviček tak, aby náměstí již nebylo 
ostudou Kraslic.  
Stranou však nezůstávají ani potřeby našich 
seniorů. Město chce proto využít velmi příznivé 
nabídky Karlovarského kraje na odkoupení 
budovy bývalých dílen při střední škole v ulici 
Pod Nádražím, které hodlá přeměnit na 
důstojné a moderní zázemí pro práci naší 
terénní pečovatelské služby. Současně by zde 
vznikly také dva nouzové byty pro případy 
krizových situací, kdy se někdo z občanů ocitne 
v tísni např. při postižení živelnou katastrofou 
nebe jinou nepřízní osudu, jako když se např. 
maminka samoživitelka ocitne s dětmi bez 
přístřeší. Pro tyto účely se již podařilo vyjednat 
a zajistit rezervaci finančních prostředků u 
Ministerstva práce a sociálních věcí ve výši 11 
milionů korun, které jsou určeny výhradně pro 
Kraslice. 
Za velký úspěch považuji také skutečnost, že se 
po dlouhých letech neúspěšných vyjednávání 
konečně podařilo prosadit, aby Karlovarský kraj 
převedl do vlastnictví města Kraslice veškeré 
hudební nástroje, které se po zrušení Střední 
průmyslové školy staly majetkem kraje. Snad se 
jednoho dne podaří, aby se tyto historické 
hudební nástroje staly součástí expozice našeho 
městského muzea. 
Vedle všech těchto akcí a plánů probíhají i 
běžné drobné údržbové práce. Ale již nyní je 
jasné, že všechny tyto plány narážejí na své 
limity, nemyslím tím až tak limity finanční jako 
především ty personální – jinými slovy: práce je 
hodně, plánů ještě více, peníze jsou také, chybí 
to jediné, ale podstatné – lidé.  
Někomu se může zdát, že je toho málo nebo že 
práce nejdou dost rychle. Ano, může se to zdát, 
ale je třeba připomenout, že za každou z těchto 
akcí se skrývá obrovská spousta práce celého 
městského úřadu – nekonečné hodiny jednání, 
někdy i dohadování. Ano, také si umím 
představit rychlejší tempo, ale realita bývá 
složitější. Přesto však věřím, že změny, kterými 
naše město pozvolna prochází, jsou patrné a 
viditelné. Kéž jsou pro nás pro všechny i 
příjemné a užitečné. 
Současně mne ale mrzí některé věci, které se 
zatím nepodařilo realizovat, mezi nimi např. 
mobilní ledovou plochu na sportovišti v ulici 
Palackého. Její projekt byl dokončen zjara 
tohoto roku, ale pro letošek se nepodařilo 
realizaci tohoto projektu prosadit. Věřím však, 
že od příštího podzimu už bude možné si užít i 
další sportovní atrakce, kterým bezesporu zimní 
bruslení je.        
Závěrem mi dovolte, abych do nového školního 
roku popřál především dětem (a samozřejmě i 
jejich rodičům), učitelům a všem dalším 
nepedagogickým pracovníkům našich škol a 
školek hodně zdaru a úspěchů, optimismu i 
pevných nervů.   
  Roman Kotilínek, starosta  

J a r m a r k :  P o s l e d n í  k u l t u r n í  
a k c e  l e t o š n í c h  p r á z d n i n  

b y l a  o p r a v d u  l e t n í  
V sobotu 27. srpna se konal 46. Kraslický 
Jarmark. Již v 9 hodin bylo náměstí nabyté 
k prasknutí a panoval ruch, který naše město zná 
jen jednou do roka. Většina občanů Kraslic a 
návštěvníků z okolí se rozumně vyhnula 

polednímu 
vedru. Někteří 
mladší se 
zchladili na 
vodních 
atrakcích kolem 
náměstí, jiní se 
schovávali pod 
slunečníky a 
snažili hasit 
žízeň hlazenými 
nápoji za 
poslechu 
souboru 
Orchestru 
základní 
umělecké školy 
Kraslice. Počasí 
dělalo většinou 
radost hlavně 
dětem. Kromě 

atrakcí po náměstí pobíhaly s pomalovanými 
obličeji a užívaly si situaci, která je na jinak 
ospalém náměstí T. G. Masaryka jen jednou do 
roka.  

Odpoledne se i dospělým dámám zapalovala 
lýtka za zvuků Dechové hudby Horalka. Vedro již 
začalo být k nesnesení. Na kouzelníka, který se 
ukázal vybavený hábitem z Harryho Pottera, 
teplo zřejmě nepůsobilo, škoda, že své chladící 
kouzlo neprozradil ostatním. Dětem se 
představení, do kterého byly zapojeny, moc 
líbilo.  

Pálící slunce dokreslila 
country skupina Crazy 
Horses, Kovbojské 
klobouky se zdály jako 
ta nejvhodnější výbava. 
V tu chvíli už teplota 
kulminovala a slunce a 
hudba vnucovaly 
atmosféru dobytčích 
trhů amerického 
středozápadu. Všichni 
se těšili na západ 
slunce. 

S příchodem tmy se zahrada Domu kultury 
naplnila lidmi užívající volnost a 

festivalovou náladu. Vynikající Dora Bondy 
byla na jevišti k nezastavení a nakonec 

rozproudila unavený rytmus rozpáleného dne. 

Rozjásaný dav předala „našim“ z 11:50, kteří přes 
malou havárii dotáhli Jarmark do vítězného 
konce. Již před koncem rockové části se příznivci 
méně hlučné hudby a hospodské poetiky uvolnili 
při tanci i poslechu dixie-jazzové pohody skupiny 
Černý nebožtík, která nám byla zapůjčena ze 
sousední Stříbrné. 
Nezbývá než poděkovat, že nikdo nebyl zraněn a 
nikoho (pokud vím) neodvezla rychlá záchranná 
služba s úžehem. Jistě by se nikdo z Kraslic 
nemohl bavit bez financování naší Jarmareční 
zábavy městem Kraslice. Musím také poděkovat 
Technickým službám města Kraslic, díky kterým 
náměstí hned druhý den opět vypadalo tak, jak 
jsme zvyklí. Děkuji všem, co přišli, a těším se 
s vámi na Jarmark 2017.  
Za pořadatele Kraslického Jarmarku a za Dům 
Kultury    Mgr. Petr Fridrich 
T ý d e n  k n i h o v e n  v  k r a s l i c k é  

k n i h o v n ě  
Městská knihovna v Kraslicích se i letos připojí 
k akci nazvané Týden knihoven (3. - 9. října 
2016), jejíž 20. ročník vyhlašuje Svaz knihovníků 
a informačních pracovníků.  Připravujeme pro 
širokou veřejnost různé akce – jednou z nich na 
třeba roční registrace nových čtenářů zdarma, 
amnestie dlužníků, středeční čtení atd. Všechny 
akce jsou věnovány na podporu čtenářství a 
propagaci knihovny. Těšíme na vás od 3. října! 
   Marta Maštalířová 
 
20. ročník Týdne knihoven 

3. – 9. října 2016 
motto: „Braňte knihu“ 

 
Knihovna v Kraslicích nabízí 
 v rámci Týdne knihoven 2016 
tyto akce: 
 roční registraci nových 

čtenářů zdarma  
 roční registraci pasovaných prvňáčků na 

čtenáře zdarma    
 amnestii dlužníků knihovny  
 středeční čtení (každou středu v říjnu 

v dětském oddělení) 
 labužnické čtení (tipy na krásné čtení pro 

dospělé) 
NOVINKA!!! 

 zahájení půjčování deskových her v oddělení 
pro děti 

 zahájení půjčování elektronické čtečky knih 
pro dospělé 

 knihovnickou dílnu pro děti (6. října 2016 od 
14.00 hodin) 

 12. ročník literárně-výtvarné soutěže 
Pohádkový podzim (3. října až 18. listopadu 
2016) 

 internetové poradenství pro veřejnost 
 výstavu textilních výrobků OS Krušnohorská 

krajka s hosty (5. října až 7. listopadu 2016) 
 výstavu obrázků z přírodních materiálů (říjen-

listopad 2016) 
 vyhodnocení výtvarné soutěže Lesy kolem nás 

v Karlových Varech (vernisáž výstavy 4. října 
2016 v 16.00 hodin) 

Městská knihovna  

Počasí dělalo radost především dětem 

Odpoledne se i dospělým zapalovala lýtka 

Nejvhodnějším oblečením  
byl klobouk 

Na kouzelníka teplo zřejmě nepůsobilo 

Vynikající Dora Bondy byla na jevišti k 

nezastavení 
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B Y T Y  V  K R A S L I C Í C H   
V Kraslicích se v posledních 25 letech 
nevybudovaly žádné nové byty. Jedinou 
výjimkou je 9 bytů postavených panem Ing. 
Milošem Ptáčkem, které byly okamžitě obsazeny. 
Bylo také postaveno několik nových rodinných 
domů. Možnost získat byt a práci je přitom 
základní předpoklad rozvoje Kraslic. Město má 
78 bytů, které jsou obsazené a jejichž nájemníci 
jsou velmi věrní. Proč také ne, když za 1 metr 
čtvereční platí městu 35 korun. Za byt o velikosti 
60 metrů čtverečních zaplatí tedy nájem 2100 
korun. Na volném trhu s byty se takto nízký 
nájem nedá sehnat. Je možné se zeptat u pana 
Hilla nebo u pana Matuška. V současnosti nemá 
město žádný volný byt a žádost o byt je prakticky 
beznadějná. To je realita. Nemůžeme se potom 
divit, že zejména mladí lidé z Kraslic odcházejí a 
obyvatelstvo města stárne. Bytová otázka je 
klasickou ukázkou toho, že ruka trhu nefunguje 
ve všech případech. Tam, kde město před lety 
uskutečnilo privatizaci bytového fondu 
rozumným způsobem, tam dnes vidíme 
opravené domy a jejich majitelé prostřednictvím 
fondu oprav své domy stále zvelebují. Je zde 
ovšem ještě další skupina občanů, kteří nevlastní 
byt nebo rodinný dům a také generace mladých, 
kteří chtějí založit rodinu a jejichž příjmy nestačí 
na nabídku trhu. Vzít si milionovou hypotéku 
není tak snadné, jak se zdá z televizních reklam. 
Podobná situace je v celé republice. Matky – 
samoživitelky, zaměstnanci s nízkou mzdou, lidé 
bez práce ve věku přes 50 let, důchodci, kteří 
zůstanou sami, dlouhodobě nemocní, rodiče, 
kteří pečují o nemocné děti, nebo děti, které se 
starají o rodiče, to všechno jsou lidé, kteří 
mohou potřebovat pomoc v tíživé bytové situaci.  
Co je možné očekávat v budoucnosti? Co v této 
věci chystá stát? Podle informací Ministerstva 
práce a sociálních věcí nyní vzniká paragrafové 
znění zákona o sociálním bydlení, a to na základě 

Koncepce sociálního 
bydlení, která byla 
schválena vládou 

12. října 2015. Nový 
zákon má podle 

očekávání začít platit již v roce 2017. Cituji 
z podkladů Ministerstva práce a sociálních věcí: 
„Koncepce se věnuje hlavním skupinám 
ohroženým ztrátou bydlení a zavádí tzv. 
třístupňový systém bydlení: první forma je tzv. 
krizové bydlení – tj. pouze dočasné řešení pro ty 
nepotřebnější, kteří takřka nemají střechu nad 
hlavou – ti by v něm měli strávit maximálně 6 
měsíců a za tuto dobu by měli využívat sociální 
práci a snažit se odrazit ode dna. Druhou formou 
je tzv. sociální byt – kde opět platí podmínka 
dodržování určitých pravidel a využívání sociální 
práce, a poslední forma je dostupný byt, který již 
připomíná normální nájemní bydlení – jen s tím 
rozdílem, že nájemné v těchto bytech bude 
zvýhodněné oproti tržnímu nájemnému 
obvyklému v daném místě. Cílem je, aby si lidé 
mohli postupně najít vlastní bydlení nebo bydlení 
za tržní nájemné. Senioři a lidé se zdravotním 
postižením budou moci v těchto dostupných 
bytech zůstat trvale, pokud se jejich příjem 
výrazně nezmění.“ Tolik ve zkratce o Koncepci 
sociálního bydlení z dílny Ministerstva práce a 
sociálních věcí 
Přeloženo pro Kraslice to znamená, že v prvním 
případě jde zejména o „bezdomovce“, které 
máme, tuším, dva a ti v současnosti „žebrají“ 
v Klingenthalu. To by neměl být takový problém 
a pomoc je potřeba poskytnout i těm, kteří 
v životě havarovali, a to i v případě, že hlavně 
vlastním přičiněním. 
Druhý případ potřeby sociálního bydlení je 
složitější a politická korektnost ministerstvu 
nedovoluje vyjádřit se jasně a srozumitelně. 
Prostě jsou to lidé, kteří přivedou na svět hodně 
dětí bez ohledu na to, že sami nemají práci, která 
by je uživila a že ani nemají žádnou kvalifikaci, se 
kterou by našli na trhu práce uplatnění. O tom, 
že nemají ani ve velké většině vůli dodržovat 
určitá pravidla, není třeba mluvit. Naději 
Ministerstva práce a sociálních věcí na 
převychování těchto lidí nesdílím. Oni většinou 

vnímají Ministerstvo práce a sociálních věcí jen 
jako „ministerstvo sociálních dávek“. V těchto 
případech nesouhlasím s poskytováním 
sociálních bytů každému na základě míry jeho 
potřeby, ale na základě snahy změnit svoji tíživou 
sociální situaci, snahy najít si práci apod. 
Jsou jistě lidé, kteří skončili na ubytovnách a 
nemohou se bez pomoci společnosti dostat 
zpátky do normálního života. Těm je potřeba bez 
debaty určitě pomoc. 
Třetí stupeň: potřebných mladých lidí a na druhé 
straně seniorů, kterým by dostupné sociální 
bydlení pomohlo, máme v Kraslicích určitě dost, 
a právě pro tuto skupinu musíme v Kraslicích 
něco hodně rychle udělat. 
Přesná podoba zákona ještě není známa. Podle 
schválené koncepce lze ovšem zcela jistě 
očekávat, že stát obcím nařídí povinnost 
sociálních bytů a v návrhu je již diskutována i 
milionová sankce za nedodržení této povinnosti. 
V návrhu této koncepce není ze strany státu 
pouze sankce, ale také finanční podpora při 
výstavbě sociálních bytů a podpora nákladů 
spojených s provozem těchto bytů. 
Považuji proto za rozumnější podniknout aktivní 
kroky a dobrou přípravu k řešení tohoto velkého 
problému, než čekat na povinnosti, které nám 
uloží stát.  
Město má konkrétní nabídku na odkoupení 
domu č.p. 1 na náměstí TGM. (bývalé ředitelství 
Krajky) za částku něco přes jeden milión korun. 
Do rozpočtu města na rok 2017 půjde návrh na 
odkoupení tohoto domu, jeho zabezpečení, 
částečnou opravu střechy a zpracování 
projektové dokumentace jeho úpravy na bytový 
dům. Potom musíme intenzivně žádat o dotace, 
které nám umožní realizaci celého projektu. 
Stávající situace, kdy město nemá žádné volné 
byty a nemá ani žádnou konkrétní bytovou 
politiku, je neudržitelná. S radostí si vyslechnu 
jiné možné varianty řešení tohoto problému.  
Finanční situace města nám v současné době 
umožňuje aktivní kroky v této oblasti. Doporučuji 
proto občanům účast na jednání Zastupitelstva 
města, kde bude na programu schvalování 
rozpočtu na rok 2017.  
   Otakar Mika - zastupitel 

Slovo zastupite le  

P o z v á n k a  n a  g a l a k o n c e r t  
Milí přátelé, 
těšte se s námi na překrásný koncert v Kraslicích! 
Bude se konat v sobotu 17. září od 18.00 hodin 
ve farním kostele Božího těla v Kraslicích, k tomu 
za nízkou cenu 120 Kč nebo 5 €. 
Jedná se o unikátní program, o koncert 
legendární sopranistky Gabriely Beňačkové, 
která již 40 let reprezentuje naši zemi na světově 
nejproslulejších operních scénách, např. v La 
Scale v Miláně, v Metropolitní opeře v New 
Yorku nebo ve Vídeňské opeře. 
V programu vystoupí společně s vynikajícím 
českým tenoristou Jakubem Pustinou 
(www.jakubpustina.cz) a s pianistkou Martou 
Vaškovou, docentkou Janáčkovy akademie 

múzických umění v Praze.  
Oba poslední jmenované umělce jsme již přivítali 
v Kraslicích v lednu 2016 a za jejich neuvěřitelný 
pěvecký výkon jsme je my všichni, 150 
posluchačů, odměnili Standing Ovation. Velmi 
nás potěší, když tentokrát přijdete také, koncert 
je určen pro širokou veřejnost. Za náš spolek 
ručím za vysokou úroveň této akce.  
Vstupenky jsou již v předprodeji v KIC  v Domě 
Kultury v Kraslicích a v KIC na MěÚ v Rotavě. 
Z Rotavy a zpět bude vypraven autobus. Odjede 
ze zastávky Sídliště v 17.15 hodin, cestující 
zaplatí 20 Kč za obě cesty. 
O akci též informujeme na plakátech. 
S pozdravem Soňa Šimánková, Telefon  
724734053, e-mail: sona.mateju@post.cz 
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Naše škola, Základní škola, Opletalova 1121, 
Kraslice, slaví v tomto školním roce kulaté výročí. 
Je ironií osudu, že právě 60 let uplynulo od doby, 
kdy vznikla na stejné adrese jednotřídní zvláštní 
škola, jako instituce pro žáky vyžadující postupy 
a péči speciálních pedagogů, a nyní si toto výročí 
připomínáme změněním názvu a 
všudypřítomnou inkluzí. Vždy s úsměvem jsme 
tu byli ve zvláštní, později praktické a speciální a 
nyní základní škole pro žáky, kteří nás potřebují.  
V průběhu celého školního roku si budeme 
oslavy připomínat nejrůznějšími akcemi, které 
budeme pořádat minimálně jednou za měsíc. 
Některé budou mít charakter příprav na hlavní 
jarní slavnost, některé budou určené pro rodiče i 
širokou veřejnost. První akcí na počátku září 
bude společný výlet na rozhlednu Cibulka 
v Oloví. Věříme, že se s mnohými z vás na 
školních akcích potkáme a budete se při nich 
radovat s námi.           Mgr. Ivona Šípošová  

L é t o  s  k l u b e m  č e s k ý c h  
t u r i s t ů  

Část turistů a jejich přátelé poznávali Itálii, druhá 
část Krkonoše. 
V Krkonoších jsme vystoupali na rozhlednu na 
vrcholu Předního Žalého ve výšce 1019 m n. m., 
odkud je krásný kruhový pohled na Krkonoše. 
Pokračovali jsme na rozhlednu U Borovice u 
Roprachtic. Z výšky 670 m n. m. je krásný pohled 
na Jizerské hory i Krkonoše. 
Další den jsme se vydali na Sněžku do výšky 1602 
m n. m. V Peci pod Sněžkou i na Růžové Hoře 
bylo sluníčko, ale na vrcholu nás uvítala velmi 
hustá mlha s dohledností jen několik metrů. Po 
občerstvení v Poštovně a marném zaklínání 
počasí jsme Sněžku opustili a odjeli do Jánských 
Lázní. Na Černé Hoře jsme měli štěstí, krásné 
slunečné počasí a z výšky 1299 m n. m. pohled 
na Krkonoše zase z jiného úhlu, než z rozhleden 
při předchozím výletu. MUDr. Dana Záhejská  
 

I t á l i e  
Několik členů našeho KČT včetně přátel se 
vypravilo v polovině srpna do Itálie, zdolat 
několik vrcholů na severním konci Gardského 
jezera. Vystoupali jsme s převýšením 300 m na 
vrchol Corno Dello (1951 m) Marogna s krásným 
výhledem na okolní hory i vzdálenější ledovce. 
Dále jsme podnikli túru na vrchol Monte 
Altissimo di Nago (2079 m), který je 
pokračováním hřebene Monte Baldo a tento 
hřeben poskytuje jeden z nejhezčích výhledů na 
Gardské jezero. Zde jsme již museli vystoupat o 
500 výškových metrů. Náročnější byl výstup na 
vrchol Monte Misonet (1803 m), který stojí 
poměrně samostatně od ostatních vrcholů a 
nabízí pohled do širokého okolí včetně pohledu 
na jezero Garda ze severu. Zde jsme startovali z 
výšky necelých 900 m a stoupání o 900 m po  

 
L é t o  s e  S p o l k e m  

K r u š n o h o r s k á  k r a j k a  
Řadu let jezdíme do Poniklé v Krkonoších za 
doškolením v řemeslné výrobě a za odpočinkem. 
Letos jsme si rozšířily praktické i teoretické 
dovednosti v paličkování, patchworku, šité 
krajce, tisku na látky, dřevořezbě, výrobě 
ručního papíru a v práci s pedigem. Vydaly jsme 
se k zázračné studánce, do muzea Krkonošských 
řemesel, do Rautisu, kde se vyrábějí vánoční 
ozdoby. Odpočívaly jsme na večírku s hudbou, 
zpěvem, klobásami a sejkorami. Viděly jsme 
módní přehlídku Vzdělávacího spolku 
uměleckých řemesel—oděvy, které prezentovaly 
Česko na mezinárodním kongresu krajkářské 
asociace OIDFA ve Slovinsku. 
V srpnu proběhlo další krajkářské a řezbářské 
sympozium v Abertamech. Proběhl zde kurs 
vláčkové krajky, restaurování starých krajek a 
výroby paličkovaného šperku. 
Řezbáři vytvořili sochy sv. Floriána—patrona 
hasičů, dřevěnou zvonici a pro Abertamy 
dřevěnou rukavičku. 
 Hana Turoňová, Věra Vimrová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
strmé kamenité cestě bylo poměrně náročné.  
Jeden z členů naší výpravy pak „v den 
odpočinku“ samostatně vystoupal o skoro 1200 
m na vrchol Cimo Oro (1802 m), tato náročná 
trasa dlouhá asi 14 km celkem zabrala skoro 
plných 8 hodin času. Třešničkou na dortu byla 
návštěva pohoří Brenta, kde jsme lanovkou vyjeli 
do výšky 2450 m do průsmyku Grosté, putovali 
asi 5 km mezi vrcholy s výškou kolem 3000 m a 
poté 9 km dlouhou cestou sestoupili zpátky do 
údolí v městě Madonna di Campiglio. 
Počasí přálo těmto horským túrám, v okolí Gardy 
se teplota pohybovala kolem 30 °C, na vrcholech 
však byla nejméně o 10 stupňů nižší a po 
výstupu na vrcholy jsme byli odměněni 
překrásným výhledem do dalekého okolí.     
    Milan Klier 

„Kdo není proti nám, s námi 
jest…“ (Ježíš) 
Tradiční výjezd části týmu z misijní skupiny 
z Kraslic, na tradiční a nejstarší hudební festival 
v našem národě, OAF Trutnov, se uskutečnil 16. 
až 22. srpna t.r. Festival s sebou nese vždy 
příjemná překvapení za účasti přibližně 15.ooo 
účastníků se čtyřmi stage. V nádherném 
přírodním areálu trutnovského „Bojiště“ máme 
vždy  křesťanské zázemí „Pod křížem,“ pro tři 
stánky v prostoru cca 8x10 m. Jeden pro 
promítání klipů, koncertů, filmů, celebrit a 
hudebních kapel z celého světa. Zájemci tak měli 
možnost nahlédnout do života křesťanů z celého 
světa, dokonce i do akce „Try & Play“ 
v Kraslicích, která vzbudila nemalý zájem a 
sympatii pro její charakter, tedy že je darem pro 
veřejnost se vstupem zdarma. Druhý stánek byl 
plný knih, brožur, traktátů a různých tiskovin 
s křesťanskou tématikou pro děti i dospělé, 
samozřejmě pro zájemce zdarma. Třetí stánek 
sloužil pro diskrétní rozhovory, poradenství, 
relaxaci i meditaci pro jednotlivce a dle úmluvy i 
za přítomnosti duchovních autorit z různých 
křesťanských denominací. Letošní festival 
v Trutnově se nesl v duchu pokoje, radosti a 
přátelské lásky, což nemohlo uniknout i těm, 
kteří moc festu nefandí.  
Měl jsem možnost mluvit na festivalu v Trutnově 
s mnoha umělci, pořadateli, účastníky a 
duchovními jak přímo v areálu, tak i mimo něj. 
Překvapila mě reakce na festival i na hlavního 
organizátora Martina Věcheta, který sklidil 
upřímné pochvaly od místních, ale i od 
účastníků, kteří přijeli na festival poprvé. A 
protože mám programy a festivaly rád, 
především nesou-li více nebo méně odkaz slov 
Ježíše Krista, „Boží pravda a láska vítězí nad lží a 
nenávistí“, chlubím se, že většina našeho vedení 
města Kraslice dává organizátorům festivalům u 
nás „zelenou“, některým i finanční podporu. 
Nepochopitelným opakem je výrok trutnovského 
starosty zveřejněný v Reflexu 16.8.2016, dva dny 
před zahájením: “Největší nepřítel zdejšího 
festivalu je jeho pořadatel Martin Věchet.“  
Važme si pořadatelů a podpůrců festivalů, které 
působí radost a pokoj. Je to potřebné koření 
života, které nás spojuje, buduje a mnohdy i 
uzdravuje. Díky Bohu za ně !! 
Za misijní skupinu v Kraslicích  
   František Hanzlíček  

ZŠ Kras l ice,  

Opletalova 11 21 

Klub českých 

tur istů  

Krušnohorská 

krajka 

Vandr kolem Kraslic 

KČT zve všechny příznivce turistiky 

dne 17.09.2016 

na tradiční Vandr kolem Kraslic 

Trasa: Jindřichovice—Rotava—

Kraslice 

Ze ž ivota  

křesťanů  

Duchovní autority sloužící na OAF Trutnov  

Palivové dřevo. Wagner.   
Výroba, Prodej, Doprava . 

Špalky, štípané, volně sypané, na 
paletách, v pytlích 

Buk-Dub, Bříza, Měkká směs, Tvrdá 
směs, Smrk 

Nabízíme i uhlí a brikety.   
Tel: 725 941 360 
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P O Z V Á N K A  
Školní rok 2016-2017 byl zahájen i v Základní 
umělecké škole v Kraslicích. V tomto roce jsou 
otevřeny obory hudební, výtvarný, literárně-
dramatický a taneční. Škola má povolenou 
kapacitu 550 žáků a toto číslo se pomalu 
naplňuje.  Vedle výuky v hlavní budově 
v Kraslicích totiž škola poskytuje vzdělávání i 
žákům v Oloví, Rotavě, Lomnici a Sokolově. V 
budově ZUŠ se vyučuje pouze obor hudební. 
Literárně dramatický a taneční probíhá 
v prostorách domu kultury, výtvarný v I. ZŠ 
Havlíčkova. (Že bychom postavili novou školu)? 
Všechny obory jsou již téměř obsazeny, avšak 
stále se potýkáme z minimálním zájmem o výuku 
hry na dechové nástroje. Nástroje, které se v 
celém světě těší velkému respektu, uznání a 
muzikanti, kteří tento „kumšt“ ovládají jsou 
velmi vyhledávaní a žádaní. Tento fakt však 
v našem městě, městě výroby dechových 
nástrojů, nenachází u dětí a rodičů bohužel 
potřebnou odezvu. Rodiče, kteří k nám přivádějí 
své děti by tedy rozhodně neměli nechávat 
rozhodnutí o tom, co si dítě vybere za činnost 
pouze na jejich přání, ale především sami by měli 
zvážit, jaká je životní perspektiva a budoucí 
uplatnění ve zvoleném oboru. Zamyslet se, proč 
vlastně své dítě do umělecké školy přihlašuji. 
Abychom rodičům, veřejnosti a zejména 
nejmladší generaci  přiblížili umění hry na 
dechové nástroje, umocnili zážitek z jejich zvuku 
a usnadnili rozhodování se, uveřejňujeme 
pozvánku na koncert s touto tematikou. 
Dopoledne proběhne koncert pro žáky (mohou i 
rodiče) z I. základní školy, večer pro veřejnost. 
Předprodej bude zahájen v pondělí 12.9. 
v sekretariátu ZUŠ a v KIC Kraslice.  František Stůj   

Š k o l n í  v ý l e t  –  B u b l a v a   

Konec roku je již za dveřmi, a jak už to na školách 
bývá, je tento konec spojen se školními výlety. 
Ani naše třída nebyla pozadu a vyrazila na výlet, 
směr Bublava. Plán byl takový, že na Bublavu 
dojedeme autobusem a zpět půjdeme pěšky. 
Autobus nás vysadil u hotelu Sport, odkud jsme 
šli krásnou cestou na statek. Zde na nás již čekal 
ohýnek, na kterém jsme si opekli vuřty. Přestože 
bylo horko a úplně jasná obloha, dětem 
vlastnoručně opečené vuřty moc chutnaly. Po 
dobré svačince nás majitelka provedla stájemi a 
ukázala své koňské svěřence, se kterými se děti 
pomazlily. Další kroky vedly k restauraci Švejk, 
kde nám paní Fridrichová zajistila dobrotu, každý 
dostal nanuk, za což jí moc děkuji. Cesta domů 
nakonec nebyla pěší, ale opět autobusem, horko 
bylo opravdu veliké a děti byly hodně unavené.  
Výlet se nám povedl, děkuji i dalším maminkám, 
které šly s námi, za milou společnost. Bylo to 
moc pěkné!  Mgr. A. Baníková  

Š k o l n í  v ý l e t  1 . B  
Dne 24.6. 2016 se naše třída vypravila na školní 
výlet. Přálo nám počasí, už od rána svítilo 
sluníčko, tak jsme se nemuseli bát, že 
zmokneme. Vyrazili jsme hned ráno, prošli 
lesem, kde jsme si zasoutěžili a taky se něco 
dověděli o bývalém hradu. Někteří dokonce našli 
houby. V altánku u Tisové nám přišla vhod 
svačina a taky hledání pokladu. Pak už naše 
kroky vedly na Hradiště do jeskyně, kde si děti 
vyslechly pověst o hradu. Vrátili jsme se s 
dobrou náladou včas  k obědu. Všem se výlet 
velmi líbil.   Mgr. A. Pečenková 

V ý l e t  2 . A  a  2 . B  n a  s t a t e k  
B e r n a r d  v  K r á l o v s k é m  P o ř í č í  

I letos jsme se s koncem školního roku společně 
vypravili na výlet. 23. 6. jsme navštívili statek 
Bernard, kde jsme se nejdříve seznámili s historií 
statku a pak jsme si vlastnoručně upekli placku 
chleba - ta chutnala!, zasoutěžili si a nakrmili 
zvířátka a rybky. Celý den se krásně povedl, 
sluníčko svítilo a máme na co vzpomínat. Už se 
těšíme na příště! 
Mgr. D. Vázlerová, Mgr. L. Semrádová  

Základní  umělecká 

škola  

SŠ,  ZŠ a  MŠ Kras l ice ,  Hav l íčkova  
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Z á v ě r e č n é  z k o u š k y  n a  n a š í  
š k o l e  

Závěrečné zkoušky tříletých učebních oborů 
v tomto školním roce probíhaly od 3. do 13. 
června.  Jako první v pořadí ze tří byla písemná 
závěrečná zkouška, která dopadla ze všech částí 
nejhůře. Celkem dva žáci (1 oboru nástrojař a 1 
oboru strojní mechanik) nedocílili potřebného 
počtu bodů a neuspěli. Druhá v pořadí byla 
praktická závěrečná zkouška, kde žáci celkově 
dopadli o poznání lépe. Praktické dovednosti 
předváděli po dva dny, a to 3 žáci ve firmách PBS 
a ROTAS, zbytek ve školních dílnách. Na závěr 
proběhla 13. června v sále budovy Pod Nádražím 
ústní závěrečná zkouška, při níž byli všichni žáci 
úspěšní.  
Následující den proběhlo na Městském úřadě 
Kraslice slavnostní předání výučních listů včetně 
závěrečného vysvědčení. Absolventi si vyslechli 
několik dobře míněných rad do života z úst 
starosty úřadu a poté i od ředitele školy. Po 
vyřazení absolventů se šli již bývalí žáci 
spontánně rozloučit se školou, učiteli a mistry 
odborného výcviku.  
Popřejme jim úspěšný vstup do života. 
  Ing. Z. Krsička, třídní učitel 

V y h o d n o c e n í  ú s p ě š n ý c h  
r e p r e z e n t a n t ů  

V závěru školního roku se uskutečnilo tradiční 
ocenění úspěšných reprezentantů školy v právě 
končícím školním roce. Do tělocvičny byli 
pozváni ti žáci, kteří dosáhli alespoň jednoho 
medailového umístění v okresním či krajském 
kole sportovní soutěže. Šedesátka úspěšných 
reprezentantů, žáků 1. – 9. třídy, převzala 
pamětní medaile, drobnou cenu i poděkování za 
reprezentaci školy. Ve sportovní lize škol okresu 
Sokolov se podařilo našim závodníkům 1. stupně 
vybojovat 3. místo v celkovém pořadí. 
   Mgr. P. Poledňáková 

P i r á t s k é  p a s o v á n í  b u d o u c í c h  
š k o l á k ů  

V úterý 21.6.2016 jsme se společně sešli, my 
piráti ze školky a rodiče, na slavnostním 
odpoledni – Pasování na školáky. Děti za 
doprovodu pirátské písně dopluly ve své lodi k 
ostrovu, kde našly poklad. Musely složit 

pirátskou zkoušku, 
aby mohly být 
pasovány na 
piráta – školáka. 
Všichni piráti 
zkouškou prošli, a 
tak mohlo 
proběhnout 
pasování. Poté 
složili pirátskou 
přísahu, kterou 
potvrdili otiskem 
prstu a podpisem. 
Akce se nám všem 
moc líbila, počasí 
přálo a nakonec 
jsme si pro radost 
opekli špekáčky. 
Přejeme všem 
budoucím 

školáčkům hodně úspěchů. I. Studeníková 
V e s t i č k y  

Dne 20. 6. se obě páté třídy zúčastnily akce 
„vestičky“, kterou pořádala Policie ČR. Žáci 
s prap. Chloubou zastavovali auta jedoucí ze 
Stříbrné do Kraslic a společně kontrolovali, 
zda mají řidiči vše v pořádku. V případě, že 
tomu tak bylo, odměnily děti řidiče obrázkem 
smajlíka. V opačném případě řidič obdržel 
„mračouna“, žádná pokuta ho tentokrát 
nečekala. Děti si „vestičky“ moc užily a 
společně děkujeme prap. Chloubovi za 
přípravu zdařilé akce a za dárečky - reflexní 
pásky.  Mgr. L. Růžičková 

Š k o l n í  v ý l e t  3 . M I ,  3 . M S  
Ve dnech 5.-7. 6. 2016 se konal školní výlet naší 
třídy. Cílem se stal kemp Stebnice nedaleko 
Jesenice. Během výletu  jsme zažili spoustu 
legrace. Počasí se nám vydařilo na jedničku, a tak 
nebyl problém se zabavit. Náš čas se skládal z 
hraní společenských her a výuky německého 
jazyka v zábavné formě. Program také tvořila 
procházka do nedaleké Lipové a návštěva 
přehrady Jesenice. Večer nás čekalo opékání 
buřtů. Celý výlet jsme si skvěle užili a těšíme se 
na ten příští.    Jan Zelina  

B S K  T a t r a n  K r a s l i c e  
Nejmladší minižactvo zakončilo úspěšnou sezónu 
závěrečným turnajem 3 na 3, který se uskutečnil 
ve sportovní hale Karlovy Vary. Po vítězství nad 
TJ Sokol Kraslice 3:0, nad BCM Sokolov 2:1, nad 
BK Lokomotiva Karlovy Vary 2:1, nad BK Sokolov 
3:0, nad TJ Lokomotiva Cheb 2:1 a po porážce 
s TJ Sokol Toužim 1:2 a s TJ Thermia Karlovy Vary 
1:2 obsadilo naše družstvo 3. místo 
V sezóně 2015/2016 vybojovaly ženy 3. místo 
v OP, starší minižactvo obsadilo 5. místo v OP a 
nejúspěšnějším týmem je nejmladší minižactvo, 
které vyhrálo krajský přebor. 
Za finanční podporu děkujeme Městu Kraslice, 
MUDr. Pavlu Vajsejtlovi, Kraslické městské 
společnosti, manželům Karmazínovým a L. 
Schambergerovi.  P. Poledňáková 
 

SŠ,  ZŠ a  MŠ Kras l ice ,  Hav l íčkova  

Spor tovní  noviny  
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Postřehy z kněžského svěcení jáhna Pavla Fořta: 
Při vkládání rukou předává 
biskup kněžskou moc a 
poté všichni přítomní kněží 
své ruce vkládají na hlavy 
svěcenců. Přišla řada na mne, 
„já upovídaný“ jsem ztichl a 
nechal mluvit Ducha sv. Cítil 
jsem, že by  každé lidské 
slovo rušilo! A co jsem 
novoknězi Pavlovi řekl při 
pozdravení po obřadu 
svěcení? Otče Pavle, ať je ti 
s Kristem a s námi dobře! 

Rád bych touto cestou poděkoval všem vám, 
kteří jste přijali pozvání a jeli na svěcení do Plzně 
či v neděli na primici do Teplé. Dík za modlitby, 
jakoukoliv jinou pomoc či dar. Přidali jste se 
nejen k rodičům novokněze a ke mně, ale i k 
primičnímu kalichu P.Ferdinanda. Společně 
prožitá radost ať natrvalo zůstává v srdci 
každého z nás! Viděli jsme krásné domažlické 
kroje, slyšeli nádhernou chrámovou hudbu, 
společenství s Otcem biskupem, pro kterého 
toto svěcení  bylo též „premiérou“. V klášterním 
tepelském kostele pak novokněz Pavel měl opět 
kolem sebe své nejbližší, přátele, ty, kterým coby 
jáhen rok v Domažlicích sloužil. Kéž Panna Maria 
vede jeho cesty a sv. apoštol Pavel mu pomáhá! 
      Dovolte mi několik poznámek: nejprve mne 
překvapil text na primičním obrázku:     Je 
zde Ave Maria; na mém bylo Magnificat (Velebí 
má duše)! 
Za jménem Pavel Fořt + kněz Kristův stojí: Zach 
4,6. K pochopení textu je nutné otevřít Starý 
zákon u malého proroka Zachariáše. Zde stojí 
motto ke službě P.Pavla: „Toto je slovo 
Hospodinovo: Ne mocí ani silou, nýbrž mým 
duchem, praví Hospodin zástupů! Tím je řečeno 
vše! Stavební inženýr, studijní rok prožitý jak 
v Německu, tak v Anglii, 36 let osobních 
zkušeností nejsou a nebudou rozhodující 
v kněžské práci novokněze! Pouze v moci a síle 
Ducha svatého lze konat záslužné dílo boží! Tu 
Otci Pavlovi i nadále vyprošujme; v ní bude i 
nadále každému z nás žehnat!                 Díky P.pf 

K primičnímu kalichu P.Ferdinanda KOHLA 
Ve svých 14 letech jsem byl se svou rodinou 
koncem roku 1945  vyhnán z naší vlasti, obce 
Lindenau (dnes Lipová u Chebu). V srpnu 1946 
jsme byli přesunuti do tehdejší zóny 
obsazené  Sověty, do Zeitz. Zde jsem navštěvoval 
základní školu, poté střední s ukončením 
maturitou. V té době dozrálo mé přání  být 
knězem. Z obsazené sovětské zóny se mezitím 
stala NDR, kde neexistovala možnost vystudovat 
katolickou teoloogii. S pomocí jednoho kaplana 
mi bylo umožněno dostat se do NSR. Místní farář 
Johannes Barkhoff zprostředkoval moje 
teologické studium v Königstein (Taunus). Toto 
bylo možné, protože v Königsteinu byl po II. 
Světové válce zřízen seminář za pomoci patera 
Werenfrieda van Straatena, nazývaného 
„Speckpater“. V něm byli pro kněžskou službu 
vzděláváni teologové z východu. Vedení 
semináře bylo předáno Prof. Dr. Adolfu 
Kindermannovi, pozdějšímu světícímu biskupovi. 
Dr. Kindermann byl do vyhnání z vlasti 
profesorem církevního práva na německé části 

Karlovy univerzity v Praze. 
Z počátku se směl po II. světové válce v Praze 
starat o zajaté Němce, tedy i o zatčeného prof. 
Schmidta, odsouzeného k smrti. Po provedené 
popravě schoval Dr. Kindermann jeho vdovu, 
paní Doris Schmidt, v nákladním autě a převezl ji 
do Západního Německa. Náklaďák byl naložen 
knihami z německého semináře, k čemuž Dr. 
Kindermann dostal povolení od českých úřadů. 
Paní Schmidt žila skromně v Lippstadt u Sester 
Božské Prozřetelnosti. Z vděčnosti nabídla 
profesoru Kindermannovi finanční pomoc pro 
jednoho studenta teologie, který byl bez 
prostředků, a uhradila tak jeho pobyt po čas 
studia v Königsteinu. Tímto studentem teologie 
jsem byl já, Ferdinand Kohl. Tak byl zajištěn můj 
pobyt v Königsteinu. A vše, co jsem jinak 
potřeboval (knihy, ošacení atd.), jsem si zajistil 
prací, mezi jiným i v dolech. Po revoluci 1953 
bylo v NDR umožněno studovat katolickou 
teologii v Erfurtu. My, kandidáti na kněžství 
z míšenské diecéze, jsme měli pouhé 4 týdny na 
to, abychom se mohli vrátit do NDR. 
Předtím jsme museli složit zkoušky pro 
řízení osobního vozu, abychom mohli 
převézt auta, které věnovala Nadace 
sv. Bonifáce katolíkům 
z farností v NDR; tyto dovézt na 
biskupství a tam je předat. 17. 
července 1955 jsem byl v katedrále 
v Budyšíně (Bautzen) posvěcen na 
kněze. Od paní Doris Schmidt, „tety 
Doris“, jsem k primici dostal darem 
kalich. Pozval jsem ji k svěcení, sama 
si však netroufala jet do komunistické 
země. Nyní jsem 61 let knězem a je mi 
85 let. Raduji se, že Pavel Fořt přijímá 
tento můj primiční kalich jako dar 
k jeho kněžskému svěcení. Tím bude i 
v budoucnu, i po mé smrti, v tomto 
kalichu proměňováno víno v Krev 
Ježíše Krista, našeho Pána.         
  P. Ferdinand Kohl 
Z a m y š l e n í  tentokrát nad sílou 
slov a myšlenek. 
Říká se, že vyřčené slovo nelze vrátit. 
Zraníme-li slovem, lze odpustit, ale 
škoda byla napáchána. Stejně opatrně 
bychom měli přistupovat i ke svým 
myšlenkám. Možná to může znít 
neuvěřitelně, ale i myšlenky lze 
automatickou kresbou zachytit. A to 
proto, že každá myšlenka je energie. 
Dobrá myšlenka je energií pozitivní a 
naopak. Zde se pak skrývá nebezpečí, 
protože platí, že to, co člověk vyšle, to 
se k němu vrátí zpátky. A často 
mnohonásobně. 
Vyšleme-li špatnou myšlenku nebo 
slova vůči jiné 
osobě, 
energeticky se 
jí to dotkne a 
vrátí zpátky 
k původci té 
špatné 
myšlenky. Tyto 
myšlenky jsou 
pak 
zaznamenány 
jako shluk 
„čehosi“ 
negativního. 
Současně ale 
totéž platí o 
pozitivních 
myšlenkách a 
jejich působení 
na lidi.  
Další věc je, že 
myšlenka a 
slovo nezaniká. 
Nezaniká ve 
chvíli, kdy bylo 

vyřčeno nebo jako myšlenka vysláno z hlavy. 
Nezaniká ani po smrti. Naopak, působí dále. 
Možná pro někoho nepochopitelné, ale je to tak. 
Častokrát se v minulosti stávalo, že se lidé 
prokleli skrze sousedské, majetkové či rodové 
neshody a sváry. Kolikrát v minulosti bylo 
vyřčeno: „proklínám tě /tvůj rod/ navždycky“. 
Dodnes jsme pak svědky následků tohoto 
prokletí, negativních myšlenek, které byly 
vyslány třeba už před staletími a inkarnované 
duše si je v sobě nesou jednotlivými životy stále 
dál. 
Lze se vrátit do minulých životů, dostat se do 
okamžiku, kdy tato myšlenka byla vyřčena a pak 
je možné toto prokletí zrušit. Tyto minulé 
negativní myšlenky se mohou projevovat jako 
dnešní negativní pocity, nemoci, úrazy, neshody, 
nevysvětlitelné antipatie, …… 
Na závěr: Život není žádná legrace. S dobrým 
Bohem se žije snáze.  Tento svět je jeden velký 
blázinec; v něm nezblbnout bylo a zůstává 
uměním.                                                    JV 
Vybrané akce v září a říjnu 2016: 
01.10. 11,00 hod. Oloví – kaple na faře                  
Pouť sv. Michaela arch.    
02.10. 14,30 hod. Grotte – kaple nad Olovím        
Pouť sv. Michaela arch.    

Římskokatol ická farnost  Kras l ice  



8     Zpravodaj města Kraslic  

N o v i n k y  z  k l u b u  S K  K r a s l i c e
- f o t b a l  

Tímto bych chtěl malinko seznámit kraslickou 
veřejnost s novinkami z našeho klubu. 
Hřiště: 
Pokračuje pomalu úprava pravého rohu za 
brankou u řeky, kde bychom do budoucna chtěli 
mít malé tréninkové hřiště. V dohledné době by 
měla být hotova ochranná síť před pádem 
balonu do řeky. Dále se podařilo za pomoci A 
mužstva vyčistit od plevele a mechu všechny 
tribuny. Náš soused firma Sametex začala s 
výstavbou nového plotu mezi našimi subjekty, 
který by měl být během podzimu hotov. 
Co se týče investic, byli jsme nuceni koupit nové 
zavlažovací zařízení (postřikovače tzv.čerty a 
hadice). Současné náčiní je na hranici své 
životnosti. Dále jsme i díky sponzorskému daru 
od kraslických firem Kornet a Sametex zakoupili 
světelnou tabuli ukazující skóre a čas.  
A tým:    
Mužstvo dospělých opustil nejzkušenější člen 
Petr Müller, který zkouší štěstí v 1.A třídě v 
mužstvu Habartova. Přejeme mu hodně zdaru. I 
díky jeho odchodu není v současnosti v týmu 
nikdo starší 30ti let. K mému potěšení zůstal u 
týmu jako trenér Láďa Šiman. Na konci loňské 
sezony opustil funkci vedoucího mužstva p. 
Miroslav Pokorný a funkci kustoda a zdravotníka 
opustil p. Antonín Husák. Tímto bych chtěl 
oběma ještě jednou poděkovat za všechna ta 
léta, po která pomáhali fotbalu v Kraslicích. Na 
jejich místa nastoupila pí. Jarmila Rochelová.   
Dorost: 
Dorostenců bohužel nemáme mnoho, ale 
podařilo se nám domluvit s mužstvem Rotavy, že 
od nadcházející sezony bude dorost, který hrál 
čistě pod jejich hlavičkou, nastupovat jako 
sloučené mužstvo Rotava/Kraslice. Důvod je ten, 
aby po změně přestupního řádu mohli naši 
dorostenci nastupovat za náš A-tým. Domácí 
zápasy budou hrány na Rotavě. 
Žáci: 
U týmu žáků kvůli časovému vytížení skončil 
dlouholetý činovník Kraslic a trenér mládeže p. 
Josef Kričfaluši. Také bych mu chtěl tímto ještě 
jednou poděkovat za vše, co pro Kraslice v 
minulosti vykonal. Mužstvo převzal dosavadní 
trenér přípravky p. Miroslav Svoboda. Opět se 
podařilo domluvit s mužstvem Rotavy na 
sloučení žáků a tak tým bude nastupovat pod 
názvem Kraslice/Rotava. Domácí utkání budou 

hrána na hřišti v Kraslicích. 
Přípravka: 

K mé potěše máme mnoho těch úplně 
nejmenších fotbalistů a tak v nadcházející sezoně 
nebudeme hrát soutěž starších přípravek, ale 
soutěž mladších přípravek. Pro rozvoj těchto dětí 
jsme na jaře po dohodě s trenéry nakoupili nové 
míče, rozlišováky a kužele. 
Závěrem bych chtěl poděkovat těmto 
sponzorům a partnerům, kteří náš klub 
dlouhodobě podporují: Město Kraslice, Sametex 
spol.s.r.o. a Kornet s.r.o. 
Více informací, reporty ze zápasů, kontakty atd. 
jsou k nalezení na našich webových stránkách 
www.skfkraslice.webnode.cz nebo na 
facebookovém profilu. 
  Tomáš Procházka, předseda 

Úvodní zápasy A- týmu: 
SK Kraslice-fotbal : SMK Bochov - 3:6 (2:2) 
Branky: 11. T. Schwarz , 14. M. Müller , 55. 
J. Šudák - 16. K. Pacinda (p.) , 19. M. Janáček , 
50. K. Pacinda , 61. K. Pacinda , 68. F. Machala , 
82. J. Vonšovský 
V úvodním zápase nové sezony jsme přivítali 
nováčka z Bochova, který sestoupil z 1.A třídy. 
Úvod zápasu se vydařil, když jsme po brankách 
T.Schwarze a M.Müllera vedli po čtvrthodině 
2:0. Bohužel rychle přišla penalta a poté chyba 
našeho brankáře, který podběhl dlouhý míč a 
bylo vyrovnáno 2:2. Ve druhé půli jsme se snažili 
zvítězit avšak naše individuální chyby rozhodli o 
tom, že jsme nakonec prohráli vysoko 3:6, když 
náš třetí gól dal J. Šudák 
hlavou po centru T. Dočkala. 
Sestava Kraslic: Hofman  - 
Dočkal R., Procházka T., 
Studeník, Procházka L. - 
Schwarz (73´ Grunt), Berdych, 
Doboš (84´ Nekoranec) - 
Dočkal T., Šudák (63´ Lomoz), 
Müller 
 
Slavoj Kynšperk : SK Kraslice-
fotbal - 2:6 (0:4) 
Branky: 67. M. Borecký , 73. 
M. Borecký - 17. T. Dočkal , 
40. T. Procházka , 44. 
T. Dočkal , 45. vlastní , 54. 
T. Dočkal , 56. T. Procházka 
Ve druhém kole jsme zajížděli 
na půdu Kynšperku, který 
spadl až z krajského přeboru.  
Od úvodních minut jsme byli 
aktivnějším týmem a v 17´ 
jsme šli do vedení, když po 
akci T. Schwarze dopravil míč 
do sítě T.  Dočkal - 0:1. Poté 

jsme měli další šance, které jsme nevyužili a 
domácím se podařilo postupně vyrovnávat hru. 
Rozhodla poslední pětiminutovka první půle, kdy 
jsme dali 3 branky. Nejprve se trefil T. Procházka, 
pak T. Dočkal a další branku si po centru T. 
Dočkala srazil do branky domácí obránce. 
Ve druhém poločase pokračoval náš nápor. T. 
Dočkal završil svůj hattrick střelou k tyči. O chvíli 
později se po centru R. Dočkala prosadil 
osamocený T. Procházka a navýšil již na 0:6. Poté 
jsme trochu polevili a dovolili domácím vstřelit 2 
branky, ale závěr zápasu jsme si již pohlídali. 
Sestava Kraslic: Svoboda - Dočkal R., Studeník, 
Schwarz (83´Nekoranec), Procházka L. - Müller, 
Berdych, Palocsányi (75´Šalda) - Dočkal T. 
(60´Lomoz), Procházka T., Grunt (55´Šudák). 
 
Nadcházející domácí zápasy týmů SK Kraslice-
fotbal: 
A tým:   
Neděle 25.9.2016—14:00 Kraslice – D.Rychnov 
Neděle 9.10.2016—14:00 Kraslice – Jáchymov 
Starší žáci: 
Sobota 24.9.2016—10:00   
  Kraslice/Rotava – N. Sedlo/Loket 
Středa  28.9.2016—10:00   
  Kraslice/Rotava – Lomnice 
Sobota 1.10.2016—10:00   
  Kraslice/Rotava – Habartov 
Mladší přípravka: 
Neděle 18.9.2016—10:00 Kraslice – Kr. Poříčí 
Neděle 2.10.2016—10:00 Kraslice – Lomnice 
 

Spor tovní  noviny  

http://www.fotbalunas.cz/hrac/31783/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/31782/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/31517/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/17517/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/19432/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/17517/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/17517/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/42165/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/19423/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/10083/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/10083/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/68249/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/31788/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/68249/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/68249/
http://www.fotbalunas.cz/hrac/31788/
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